

Еженедельник новостей МДС, 25-29 мая IBC Weekly News, May 25-29, 2020

Объявления

В связи с ситуацией, связанной с пандемией COVID-19, просим ознакомиться с [временными санитарно-эпидемиологическими требованиями](#) для **бизнеса, осуществляющего разрешенный вид деятельности.**

Announcements

Due to the current situation related to the COVID-19 pandemic, we ask you to familiarize yourself with the [temporary sanitary and epidemiological requirements](#) to prevent the spread of coronavirus infection for **business entities carrying out a permitted type of activity.**

Встречи с членами МДС

В течение прошедшей недели руководство МДС и представители [ОсОО Sky Mobile](#) (TM Beeline), [Coca Cola Bishkek Bottlers](#) и [Страховой компании Кыргызстан](#) обсудили **работу компаний в период ЧС** в стране, помощь, оказанную тем, кто несет службу для защиты населения от распространения инфекции, а также **пути развития в новых условиях.**

Meetings with IBC members

Over the past week, the IBC management and representatives of [Sky Mobile LLC](#) (Beeline TM), [Coca Cola Bishkek Bottlers](#) and [Insurance Company Kyrgyzstan](#) discussed the **work of companies during the state of emergency** in the country, the assistance provided to those who serve to protect the population from the spread of infection, and **development paths in the new conditions.**

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **25-29 мая:**

На общественное обсуждение выносятся законопроект, регламентирующий [заклучение инвестиционных соглашений](#) в КР. Законопроект предлагает [рассмотрение налоговых споров](#) не только в государственном суде, но и в Международном третейском суде. Законопроект предусматривает [сокращение лицензируемых видов деятельности](#). Предлагается максимально [снизить административное давление на бизнес](#) в условиях коронавируса. Изменения в закон направлены на [оптимизацию процедуры проверки бизнеса](#). Законопроект ["Об электронной коммерции"](#)

Law review

IBC has compiled a [weekly law review](#) for **May 25-29, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

A draft law governing the [conclusion of investment agreements](#) has been submitted for public discussion. The bill proposes [consideration of tax disputes](#) not only in a state court, but also in the International Arbitration Court. The bill provides for a [reduction in licensed activities](#). The bill proposes [to minimize administrative pressure](#) on the business in a coronavirus. Changes to the law are aimed at streamlining [business inspections' procedures](#). MPs propose to exempt Kyrgyz air carriers [from paying VAT](#) on imports for temporary importation of aircrafts.

предусматривает создание правовых условий для электронной торговли
На общественное обсуждение выносится законопроект, направленный на [развитие медицинского туризма](#)

The bill on electronic commerce provides for the creation of [legal conditions for electronic commerce](#)
A bill aimed at the [development of medical tourism](#) submitted for public discussion

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ за 25-31 мая](#): экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Сергей Пономарев: Чтобы [стимулировать спрос в Кыргызстане](#), нужна искра
[Продажа радиочастот](#). Комментарий Ассоциации операторов связи
Депутат ЖК Арапчаев [против налоговой ставки на доход](#) горнодобывающих предприятий
Китай согласен на [продолжение кредитов Кыргызстану](#)
[Блок-посты снимут](#) в Казахстане с 1 июня
В Узбекистане возобновляется внутренний туризм, [туркомпаниям вдвое снизят налоги](#)
[Нефтетрейдеры Кыргызстана](#) вынуждены будут консервировать часть АЗС

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **May 25-31, 2020**: economy, business and investment:

Deputy Business Ombudsman: A spark is needed [to stimulate demand in Kyrgyzstan](#)
[Sale of radio frequencies](#). Commentary from the Association of Telecommunications Operators
MP Arapbaev against [the tax rate on the income of mining enterprises](#)
China agrees [to extend loans to Kyrgyzstan](#)
[Roadblocks will be removed](#) throughout Kazakhstan from June 1
In Uzbekistan, domestic tourism resumes; [travel agencies will be halved in taxes](#)
[Kyrgyzstan's oil traders](#) will be forced to preserve part of the gas station



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.